
HOPEASOMPA 2022 TAIVALKOSKI



SUUNNITTELU
• Suunnittelu käynnistyi vuonna 2018
• Aikaisemmat järjestämiskokemukset 

niin nuorten kuin aikuisten SM-
kisoista loivat luottavaisen pohjan 
lähteä järjestämään Hopeasompaa. 

• Talkooporukka oli pitkälti sama kuin 
aikaisemmin. 



HAASTEITA
KILPAILUNJÄRJESTÄMISESSÄ

• Kilpailut oli tarkoitus järjestää
vuonna 2020, mutta ne 
peruttiin päivää ennen. 
• Tämä tuli yllätyksenä niin

järjestäjille kuin urheilijoillekin.
• Talkootöitä oltiin tehty

valtavasti, ja perumispäätöksen
tullessa mieliala oli todella
haikea. Tuntui, kuin kaikki työ
olisi valunut hukkaan. 
• Useat urheilijat jäivät kuitenkin

paikkakunnalle viikonlopun
ajaksi hyviin olosuhteisiin.



Talous mietitytti 2020 peruuntumisen jälkeen
� Useat seurat eivät perineet osanottomaksuja

takaisin, mikä toi helpotusta.
� Kuulutus sekä ajanotto ja TD:t eivät laskuttaneet, 

vaikka kävivät paikalla.
� Muonitus-ostokset saatiin myytyä lähes tappiotta.

� -Korona-avustus kunnalta sekä Hiihtoliitto/ministeriö



�Suunnittelu jatkui kohti kevättä 2021 
epävarmassa tilanteessa. Suuret
yleisötapahtumat oli kielletty, mutta urheilla sai
paikoin poikkeusluvilla. 

�Kaiken piti olla hyvällä mallilla, mikäli kilpailut
järjestettäisiin. Siispä järjestelyjä toteutettiin
aikataulun mukaan.

�Kisat siirtyivät Taivalkoskelta kuitenkin Vuokattiin
koronakuplaan, ja Taivalkoskella kisattaisiin
toivottavasti keväällä 2022. 

� Epävarmuus ja epätoivo olivat läsnä
järjestelyissä pitkään, kunnes pari kuukautta
ennen maaliskuuta 2022 saimme tiedon, että
kisat olisivat viimeinkin Taivalkoskella!



• Suunnittelussa ja järjestelyssä tuli ottaa huomioon suuri 
osanottajamäärä.
• Lisäpaikoitusta tarvittiin ja vuodelle 2020 parkkipaikkoja tehtiin ja 

jäädytettiin suolle, mutta 2022 näitä ei tehty (jälleen ylimääräisen työn 
välttämiseksi).
• Kisaviikolla paikoitusalueita laajennettiin, ja parkkitilat riittivät kisojen 

aikana. Lauantaina arvioilta 600 ajoneuvoa.

• XCX-radasta vastasi yksi henkilö, jolla oli kokemusta kumparelaskun 
puolelta ratojen tekemisistä. 
• Suunnittelussa vastuuhenkilöt toteuttivat omien osa-alueidensa 

valmisteluja. 



KUINKA KISAT ONNISTUIVAT?

• Kisat onnistuivat kokonaisuudessaan todella hyvin, vaikka 
järjestelyihin ei panostettu samalla tavalla kuin peruttuihin 
kisoihin. Olosuhteet keväällä olivat edelleen epävarmat, eikä 
haluttu jälleen tehdä paljon ”turhaa työtä”. Lopputulema oli 
kuitenkin erittäin onnistunut. 

• Kisojen aikana kerättiin kävijäkysely, jossa tiedusteltiin 
kokemuksia ja kerättiin palautetta. Palautteessa kävijät toivoivat 
enemmän opasteita ja tarvikemyyntiä kisapaikalle. Järjestäjästä 
riippumattomista syistä urheiluvälinekauppiaat eivät saapuneet, 
sillä heidän varastonsa olivat jo myyty loppuun.  



• Live-stream oli tarkoitus tehdä, mutta vastuuhenkilö ei sitä jostain 
syystä kuitenkaan tehnyt.

• Stadionille ei hankittu screenitaulua, mistä tuli jonkin verran 
palautetta. Live-tulospalvelu kuitenkin kaikilla käytössä kännykässä 
ja se toimi. 

• XCX-rata oli monipuolisempi ja vaativampi 2020, mutta sitä 
helpotettiin/vanhasta suunnitelmasta luovuttiin olosuhteiden 
pakosta



• XCX-radalla tapahtui 
välinerikkoja, ja niistä vaadittiin 
korvauksia. Tuomarineuvosto ei 
yhtynyt vaatimuksiin. 

• XCX-radan valvonnassa 
toimittiin TD:n ohjeiden 
mukaan, ja asetettiin valvojat 
näiden ohjeiden mukaan. 
Huoltajat/valmentajat antoivat 
palautetta, kun valvojia ei joka 
kohdassa ollut ja joka 
tilanteessa ei ollut 
silminnäkijää/kuvaajaa. 



MUUT ESILLE NOUSSEET ASIAT

• Lauantaina oli kova tuuli, minkä vuoksi lähtö- ja maalitolpat piti tyhjentää 
turvallisuussyistä.

• N14-sarjan lopputuloksissa ilmeni virheellisiä aikoja. Maaliintuloaikoihin oli tullut 
jostain syystä haamuaika, mikä sekoitti ajanoton. Videotallenteessa ei näy, että 
mikä aiheutti haamuajan, tuuli? Asia on korjattu ja hiihtäjät laitettu oikeaan 
järjestykseen. 

• Palkintojenjako tulee olla hyvin suunniteltu, sillä suuri määrä palkittavia ja järjestys 
palkintojen luovutuksessa menee herkästi sekaisin, mikäli urheilijat eivät 
saapuneet ajallaan. 

• Luotimme palkintotoimitukseen ja avasimme palkintolaatikot vasta kisaviikolla. 
Laatoissa luki kuitenkin Hopeasoma, mikä aiheutti valtavan viime hetken stressin ja 
uusien laattojen pikatilauksen. 

• Palkintojenjaossa oli lauantaina 16-sarjoissa mukana Hopeasomman 50v kunniaksi 



• Perjantai on pitkä päivä 
järjestäjille, kun karsinnat 
alkavat klo 9 ja viimeiset 
finaalit hiihdettiin klo 
16.40.

• Ajanoton 
tarkistusmahdollisuuksien 
säilyttämiseksi aikataulu 
oli väljä, mikä oli hyvä 
asia. 



Taivalkoskella on erittäin rajoitettu majoituskapasiteetti, minkä 
vuoksi suurin osa yöpyi muualla. 








